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Het aardige van mijn vak als hoofdredacteur van een aantal groene 

vakbladen, is dat ik kennis kan nemen van de verschillen en 

overeenkomsten tussen de verschillende groene sectoren. De sector dak- en 

gevelbegroening is dan natuurlijk een heel bijzondere. In dynamiek scoort 

deze sector een tien, maar in ontwikkelingsniveau veel lager. Daar moest 

ik aan denken toen ik pas geleden een discussie had met een ondernemer 

die meer ‘groen’ op en aan zijn nieuw te bouwen hoofdkantoor wilde 

realiseren. Op het gebouw was geen probleem, maar de betreffende 

ondernemer kon geen keuze maken voor het juiste gevelsysteem. En 

eigenlijk was zijn conclusie: “Een gevelsysteem dat in staat is om duurzaam 

te presteren bestaat eigenlijk niet. In een binnensituatie is dat geen 

probleem. Maar buiten is er niemand die mij een systeem kan leveren, of 

beter nog garanderen, met een acceptabele inboet en ook anderszins een 

reëel onderhoudsplaatje.”

Of de ondernemer in kwestie nu wel of niet gelijk heeft, kan ik even niet 

overzien. Waarschijnlijk heb ik morgen twintig mailtjes van evenzovele 

aanbieders van gevelsystemen in mijn mailbox, met de boodschap hoe 

ik het nou in mijn bolle kop haal om hun systemen en public af te vallen 

en dat duurzaam verticaal begroenen met hun systeem wel degelijk 

mogelijk is. Dat kan misschien wel zijn. De realiteit is natuurlijk dat er 

heel veel systemen op de markt zijn, zonder dat er werkelijk consensus 

bestaat over wat werkt en niet werkt. De ondernemer die de gevels van 

zijn hoofdkantoor wil begroenen en geen keus kan maken is daar het 

beste bewijs van. Interessante vraag is natuurlijk wat we hier aan moeten 

doen. Ik zou zeggen: onderzoek, onderzoek en nog meer onderzoek, 

gecombineerd met transparantie, transparantie en nog meer transparantie. 

Want behalve dat we vaak niet weten wat werkt en wat niet werkt, zijn we 

als marktpartijen toch vooral ook bezig met domme kortetermijnbelangen. 

Voor het dubbeltje dat we morgen willen verdienen is dat wellicht logisch 

en verklaarbaar, maar die houding verhindert een op de toekomst gerichte 

ontwikkeling van betere en duurzamere systemen.
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